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Emlékeztető 

Az Egyesületi Elnökség 2011. október 25-én 14:00 órakor Budapesten a Magyar 
Elektrotechnikai Egyesület, VII. Madách Imre út 5. III. emeleti irodájában megtartott 
nyilvános üléséről. 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Schachinger Tamás, Kovácsné Jáni Katalin, Balázs Péter, Dr. 
Vajda István, Nagy János, Pálfi Zoltán, Görgey Péter helyett Haddad Richárd, Hollósy Gábor, 
Horváth József, Rejtő János, Hiezl József, Rubint Dezső, Hartmann Bálint Elnökségi tagok, 
továbbá Tóth Péterné, Dr. Dán András, Günthner Attila állandó meghívott. 

Kimentette magát: Kovács András, Orlay Imre, Kovács László, Dési Albert, Bognár Alajos, 
Béres József, Almási Sándor. 

Napirendek előtt Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés 
határozatképes. Külön köszöntötte az Egyesületi Elnökség új tagját, Hartmann Bálintot a 
MAIT tisztújítása kapcsán megválasztott új elnökét. 

Első napirendi pontként Günthner Attila az előző Egyesületi Elnökségi üléseken 
elhatározottak helyzetének áttekintését tárgyszerűen foglalta össze: 

• A korábbi elnökségi ülésen elnapolt - a fiatalokkal kapcsolatos célok megvalósítására - 
készülő akcióterv, illetve az Elektrotechnikai Alapítvány kuratóriumának tagösszetételéről 
a választás napirendje jelen elnökségi ülésnek így azok részletesebben kerülnek 
tárgyalásra. 

• Az Elnökség által jóváhagyott Gazdálkodás Rendje 2011. október 1-én hatályba lépett.  
• Az Egyesületi Elnökség Dr. Dán András professzort javasolta Gábor Dénes díjra való 

jelölésre. A jelölés az előírásoknak megfelelően megtörtént.  
• A MEE új honlapja a tesztidőszak után szeptember 14-én zökkenőmentesen elindult. 

Második napirendi pontként Rózsa Sándor az Elektrotechnikai Alapítvány Kuratóriumának 
Elnöke röviden egészítette ki az írásban is megküldött javaslatát a kuratórium elnökének és 
tagjainak megválasztásával kapcsolatban. Javaslata szerint a Diplomaterv, szakdolgozat 
pályázatok díjbizottsága teljes mértékben legyen azonos az új kuratórium tag összetételével. 
Balázs Péter tájékoztatta az elnökséget, hogy a szeptemberi ülést követően szűkkörben (Rózsa 
Sándor, Balázs Péter, Günthner Attila) próbáltunk közös nevezőre jutni, de nem sikerült 
egyértelműen és egységesen letenni a voksot egy megoldás mellett. Dervarics Attila, Nagy 
János és Balázs Péter hozzászólásai alapján két verzió rajzolódott ki: A: A kuratórium 
gazdasági és működési kérdésekkel foglalkozzon, a díjbizottság pedig a diplomaterv és 
szakdolgozat pályázatok elbírálásával. Tagösszetételét ennek megfelelően kell meghatározni. 
B: A díjbizottsága teljes mértékben legyen azonos a kuratórium tag összetételével. Az 
Egyesületi Elnökség 43/2011 számú határozatával 13 igen és 1 nem szavazat mellett döntött 
arról, hogy az Elektrotechnikai Alapítvány Kuratóriuma gazdasági és működési kérdésekkel 
foglalkozzon, a Diplomaterv, Szakdolgozat Pályázat Bíráló Bizottság díjbizottság pedig a 
diplomaterv és szakdolgozat pályázatok elbírálásával. Günthner Attila a határozathozatalt 
követően megjegyezte, hogy az elhangzottaknak megfelelően a következő Egyesületi 
Elnökségi ülésen meg kell választani a díjbizottság és a kuratórium tagjait. Balázs Péter 
elvállalta, hogy a határozatnak megfelelően elkészíti a módosítási javaslatát az alapító 
okiratra. 

Harmadik napirendi pontként  Hartmann Bálint ismertette a MAIT írásban közreadott 
„ fiatalokkal kapcsolatos célok megvalósítása” tárgyú új akciótervét. Elmondta, hogy az 
elnökség korábbi javaslata alapján létrehozott „felsőoktatási referens” alelnöki pozícióra nem 
volt jelölt, így egyelőre betöltetlen a pozíció. Maradt az elnök + 2 alelnök felállás. Dervarics 
Attila, Dr. Dán András, Nagy János, Rubint Dezső, Hiezl József, Horváth József, Rejtő János, 
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Schachinger Tamás, Haddad Richárd hozzászólásaikban a következő észrevételeket 
fogalmazták meg: 

• Hobbim az Elektrotechnika című pályázatba való becsatlakozás 

• A költségesebb tanulmányutakon való részvétel legyen feltételhez kötve 

• Fontos a MAIT kapcsolattartása és együttműködése a MEE szakmai, területi és regionális 
szervezeteivel. 

• A MAIT mivel nem regisztráló szervezet ne saját tagtoborzással foglalkozzon, hanem a 
már regisztrált helyi szervezetek tagságára koncentráljon.  

• A szakmai szervezetekkel együttműködve elsősorban a hazai szakmai kirándulásokat 
részesítsék előnyben a külföldivel szemben.  

• A helyi szervezetek segítenek a vidéki oktatási intézményekbe való kapcsolatfelvételben 
(Pécs, Győr felajánlotta segítségét és elhangzott, hogy Kecskeméten alakulóban van az 
erősáramú képzés).  

• Kulcskérdés hogyan tudjuk az ifjúságot a szervezeteinkben megtartani. 

• A végzős fiataloknak az iparban már elhelyezkedett fiatalokkal kell találkozniuk, mert ők 
jó példát mutathatnak. 

• Legyen a MAIT vezetőségének tagja, vagy szakmai tanácsadója egy kiemelt támogatónk 
HR-es szakembere, aki megfogalmazza mi a munkáltató elvárása az ipari területen a 
fiatalokkal szemben és ebben hogyan segíthet a MAIT. 

Az elnökség konklúzióként egyetértett abban, hogy nagyon gazdag a program kevés a 3 aktív 
ember rá. Elég kevesebbet akarni, de azt csináljuk jól. A már meglévő lehetőségekre érdemes 
építeni. A Vándorgyűlésen megjelenhetnek kedvező feltételekkel fiatalok. A programot a 
fenti megjegyzések figyelembevételével felül kell vizsgálni, meg kell nézni, hogy van-e 
könnyebb, hatékonyabb út a cél elérése érdekében.  

Negyedik napirendi pontként Günthner Attila tartott rövid tájékoztatót az elnökségnek az 
egyesülési jogról, valamint a civil szervezetek működéséről és támogatásáról szóló törvény 
változásáról. A kezünkbe került tervezet még társadalmi egyeztetés előtt van, így semmiképp 
nem nevezhető véglegesnek. Ami jól kirajzolódik, hogy alapvető cél a PTk (1959. évi IV. tv.) 
vonatkozó részeinek, az egyesülési jogról szóló 1989. évi II. törvény, valamint a közhasznú 
szervezetekről szóló 1997. évi CLVI. törvény egy egységes, de az új PTk-n kívüli 
jogszabályba való megalkotása. További cél a fiktív szervezetek kiszűrése. A legegységesebb 
szabály együttes a tervezetben az egyesületeké. Pozitívum, hogy a tervezet egyértelművé tesz 
eddig nem egyértelmű szabályokat - például a szervezet szervezeti egységeinek jogi 
személyiségének az eddigieknél pontosabb, és ennél fogva egyértelmű szabályozása. A 
közhasznúsághoz egységesen hozzárendelődik mindaz, ami a hivatkozott törvényben külön 
volt választva közhasznúra és kiemelkedően közhasznúra. A közhasznú fokozat 
megszerzésének alapvető feltétele, hogy milyen állami, önkormányzati feladat megvalósítását 
tűzzük ki célul a szervezet, továbbá kritérium a megfelelő erőforrás és támogatottság. A MEE 
jogásza szerint, ami a tervezett törvény jelen formájában történő hatálybelépését követően 
teendő lépéseket illeti, nem talált olyan szabályt, ami a MEE-t azonnali  jogi lépésekre 
késztetné. A tájékoztató után Dervarics Attila kérte Balázs Pétert, hogy a Szervező Bizottság 
nevében két tagtársával segítse az irodát az alakuló törvény nyomon követésében, és hatályba 
lépés esetén a szükséges intézkedések előkészítésében. Továbbá kérte, hogy az ügy legyen 
napirendi pont a következő Egyesületi Elnökségi ülésen is. Schachinger Tamás kérte, hogy 
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Günthner Attila a következő GB ülésen tájékoztassa a bizottságot a törvénytervezet rá 
vonatkozó részeiről.  

Ötödik napirendi pontként  Günthner Attila terjesztette elő az OET programjának 
véglegesítésével, és a csoportmunka megszervezésével kapcsolatban kiküldött írásos 
előterjesztést. A program kiegészítésre került a megelőző ülésen elhangzottak értelmében az 
E.ON vállalatcsoport bemutatásával. Előadója Gelencsér Lajos (Az E.ON Tiszántúli 
Áramhálózati Zrt. igazgatóságának tagja). Az egységes bankrendszer működésének 
felülvizsgálatával kapcsolatos előadás átkerült a második napra a kávészünet után, továbbá 
kiegészült a program „a szakképzés és a felnőttképzés átrendeződése – lehetőségek a MEE 
szemszögéből” című előadással. A csoportmunkákra felkért csoportvezetőkre és témákra a 
következő javaslat került összeállításra: 
• Területi szervezetek működésének javítása reg. szinten (Rubint D.) 
• Területi szervezetek működésének javítása helyi szinten (Tóth J.) 
• Az egyesületi célok fokozottabb támogatása a társaságok és szak.-ok részéről (Kovács A.) 
• A fiatalokkal kapcsolatos célok megvalósítására (Hartmann B.) 
• Okos Hálózat Okos Mérés MUBI (Görgey P.) 
• MÁE szerepkör átvállalása (Dervarics A.) 
• Területi szervezetek kapcsolatépítése a helyi kis- és középvállalkozások (Ardai Z.) 
• Egyesületi kommunikáció (Kovácsné J. K.) 
• Oktatási tevékenység fejlesztése (Günthner A.) 
Az Egyesületi Elnökség 44/2011 számú határozatával az OET programját a fentiek szerint 
egyhangúan elfogadta. 

Az Egyebek napirend keretein belül Nagy János számolt be a VTT sikeres részvételéről a 
kutatók éjszakáján című rendezvényen.  
 

Budapest, 2011. október 25. 

 

Összeállította 

 

Jóváhagyta 

 

Günthner Attila Dervarics Attila 
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